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از وسط محله امین آباد یک بزرگراه می گذرد. از سمت 
شرق به غرب کیسه های سیمان و از غرب به شرق 
پلاستیک و پسماند بازیافتی حمل می شود. دوطرف 
این جاده خانه های کوچکی با مصالح مختلف ساخته 
شــده اند. امین آباد یکی از محله های حاشــیه ای 
منطقه 20است، اما حاشــیه ای معروف و قدیمی 
که تا سال 92جزو شهر تهران بود، ولی از این تاریخ 
به بعد به عنوان یک روســتا جدا شد و اکنون دارای 
دهیاری است. در سمت شمال، خانه ها از شیب تپه 
تا نزدیکی دیواری که سیم خاردار دارد، بالا رفته اند. 
بلوار رستگار یا جاده غنی آباد محله را نصف می کند 
و بقیه خانه ها در ســمت جنوب جــاده قرار گرفته 
که کوچه های آن هم شــیب دار است. سرای محله 
امین آباد درون »پارک پرنیــان« روبه روی خیابان 

مدرس قرار دارد. 
غرب امین آباد به کلانتری 173و بعد به در ورودی 
»مرکز آموزشی درمانی روانپزشکی رازی« می رسد 
که همان آسایشگاه وسیع و سرسبز معروف است. 
برعکس این مســیر یعنی در سمت شرق، روستای 
حاجی آباد قرار دارد. مشکلات این منطقه آنقدر زیاد 
است که صدای انفجار های معدن آهک و گردوغبار 
کارخانه سیمان تنها بخشی از آن محسوب می شود. 
ماشین پیکان آبی آسمانی شاسی خوابیده، با سپر 
و قالپاق های براق از وســط بزرگــراه دور می زند. 
روی شیشه عقب نوشته اســت: مدل 63فروشی. 
کامیون لیلاند قدیمی هم که حداقل 50سال دارد 
و کیسه های ســیمان را بار زده اســت به کندی از 
خیابان می گذرد. »آقا ابوالفضل« کنار ماشین پراید 
سفیدش نزدیک پارک ایستاده است. سبیل ضخیم 
و تی شرت آبی دارد. تقریبا با هر کسی که رد می شود 
سلام و علیک می کند. از او می پرسیم که امین آباد 
از کی ساخته شده است؟ می گوید: »خیلی خیلی 
قدیمیه. ســمت حاجی آباد بعضی از زمین ها قبلا 
کشاورزی بوده، ولی اینجا قدیمی تره. می گن زمان 
قدیم که یک بار می خواســتن گازکشی کنن، اول 
توی امین آبــاد امتحان کردن.« با او و »شــایان« و 
»علی« از جوان های محله، صحبت می کنیم. از اینکه 
تعداد اتباع افغانستانی زیادشــده  ناراضی هستند 
و می گویند که با این وضــع، اتباع کم کم به صورت 
جمعیت غالب این محلــه درخواهند آمد. دهیاری 

اجازه ساخت وساز نمی دهد و خیلی ها به دنبال راهی 
هستند که خانه های قدیمی را خراب کنند و 4طبقه 
بسازند. برای همین هم گشت های دهیاری با وانت 

نیسان، دائم در محله می چرخند.

نیاز به طرح های منطقی و بلندمدت
عضو هیأت رئیسه شــورای اسلامی شــهر تهران 
می گوید: »بهار امسال چند ملاقات مردمی و بازدید 
از محله امین آباد انجام دادیم و بعد از آن هم همراه 
با آقای ســیدعلی یزدی خواه، نماینده مجلس، از 
نقاط مختلف آن بازدید کردیم. یکی از مشــکلات 
امین آباد کمبود فضای آموزشی است که در این باره 
با کارخانه ســیمان و آموزش و پــرورش صحبت 
کرده ایم و در حال پیگیری هســتم. مشکل دیگر 
تاریک بودن انتهای روســتا تا جاده معدن است که 
در این زمینه شهرداری منطقه 20 با مشارکت وزارت 
دفاع و اداره برق شهرری، طرحی را دنبال می کنند 

که هم روشنایی تامین شــود و هم فضاسازی لازم 
را انجام دهند تا از محیــط طبیعی کوه و همینطور 
بقعه بی بی شــهربانو در زمینه گردشگری استفاده 
شود.« جعفر بندی شربیانی با اشاره به اینکه کارخانه 
ســیمان تهران و صنایع اطراف آن باید مسئولیت 
اجتماعی خــود را بپذیرند، می افزاید: »ســاخت 
کارخانه سیمان در سال 33شــروع شد و در سال 
39به بهره برداری رســیده و هنوز هم مشغول کار 
است. سیمان تهران یک شبه ایجاد نشده است که 
الان بخواهیم به سرعت 8واحد تولیدی، 18هزار تن 
تولید محصول روزانه و 5،4هزار نفر کارگر و نیروی 
انسانی را تعطیل یا جابه جا کنیم. باید این موضوع را 
با نگاه منطقی و شفاف دید. ما در همین زمینه چند 
نشست با مدیرعامل شرکت سیمان تهران داشتیم. 
کارخانه سیمان باعث عارضه های زیست محیطی 
مانند آلودگی هوا می شــود که بایــد آنها را کنترل 
کند. این اتفاق در صنعت سیمان جهان با استفاده 

از فیلتر های پیشــرفته افتاده است.«  عضو شورای 
اسلامی شهر تهران تأکید می کند: »باید یک کمیته 
فرادســتی با اعضایی از دولت، شــهرداری تهران 
و بنیاد مستضعفان تشکیل شــود و یک نقشه راه 
بلندمدت برای جابه جایی کارخانه طراحی کند تا بعد 
از تصویب، بشود در مدت زمانی نزدیک به یک دهه، 
این کار را انجام داد. متأسفانه در دوره های گذشته 
کسی این کار را انجام نداده است.« او درباره ساخت 
و ساز های غیرمجاز در امین آباد می گوید: »به دلیل 
اینکه امین آباد اکنون روستاست و با قوانین مخصوص 
آن اداره می شود از محدوده قوانین و نظارت شورای 
اسلامی شهر تهران خارج است و موضوع ساخت وساز 
در آن را باید از بخشداری مرکزی شهرری پیگیری 
کرد. اما من به عنوان رئیس شــورای شهرســتان 
ری عــرض می کنم که باید همان حساســیتی که 
درباره معماری شهر تهران داریم، در فرمانداری ها، 
بخشداری ها و معاونت عمرانی استانداری هم رعایت 
شود. شهر های اطراف پایتخت و حاشیه های آن از 
هم جدا نیستند.« از شربیانی درباره حضور پرشمار 
اتباع بیگانه در امین آباد می پرســیم و او می گوید: 
»یکی از مشکلات رایج در شهرســتان ری حضور 
اتباع است که در برخی نقاط نسبت مهاجر و بومی 
را به صورت معکوس درآورده و در مدارس به وضوح 
دیده می شود. برای این معضل باید در سطوح عالی 

مدیریت کشور تصمیم گیری و برنامه ریزی شود.«

امین آباد؛ قدیمی و در حاشیه
محله امین آباد شهرری با مشکلات گوناگونی از ساخت وساز تا کمبود  امکانات شهری درگیر است

محمد سرابیگزارش
روزنامه نگار

نیروی انسانی شهرداری 
سازماندهی می شوند؛ نه تعدیل

معاون برنامه ریزی، توسعه سرمایه انسانی 
و امور شورای شــهرداری تهران از کاهش 
سالانه 6درصد نیروی انسانی از شهرداری 
تهران خبر داد. به گفته لطف الله فروزنده، 
براساس قانون و برنامه شهرداری موظفیم سالانه 6 درصد کاهش 
نیروی انســانی انجام دهیم. او به فارس گفت: »امسال حدود 
3هزار و 500نفر بازنشسته یا از مجموعه خارج شده اند. جذب 
نیرو هم اکنون به صورت حداقلی و درصورت نیاز انجام می گیرد. 
از طرفی براساس مصوبه ای که از سوی مجلس ابلاغ شده است، 
تبدیل وضعیت ایثارگران مدنظر قرار گرفت و حدود 4هزار نفر 
تبدیل وضعیت شان انجام شد و برای 2هزار نفر دیگر هم در این 
راستا برنامه ریزی داریم و مدارکشان به دستمان واصل شده و 
بررسی ها در حال انجام است.«  معاون شهردار تهران با اشاره به 
سازماندهی تعداد نیروهای انسانی در شهرداری گفت: »سیاست 
کلی در شهرداری تهران اکنون چنین است که تعداد نیروهای 
انسانی را ســازماندهی کنیم و زمینه خروج افراد از سازمان در 
قالب افراد بازنشســته یا افراد با عملکرد پایین فراهم باشد. در 
همین راستا طرح ساماندهی نیروهای انسانی با استفاده از روش 
علمی مدنظر قرار گرفته و بررسی ها انجام شده است.« او ادامه 
داد: »به طور مثال اگر در سازمان یا بخشــی نیاز به شهرساز یا 
کارشناسان آی تی باشد یا اینکه نیاز به راننده اتوبوس و نیروهای 
خدماتی و آتش نشانی داشــته باشیم، انجام می دهیم و اولویت 
با نیروهای موجود داخل شــهرداری است که بر همین اساس 
250نفر در قالب فعالیت در بخش اتوبوسرانی به عنوان راننده 
جذب شــدند.« فروزنده تأکید کرد: »لذا هم اکنون در برخی از 
مناطق کمبود نیرو و در برخی از مناطق مــازاد نیرو داریم که 
سیاست های تشویقی را درنظر گرفته ایم تا  از افراد در گروه های 
شغلی متناســب بهره مند شــویم؛ مثلًا افرادی که تحصیلات 
مرتبط با حسابداری دارند در بخش های مالی مشغول شوند و 
کسانی که در حوزه مترو فعالیت دارند به بخش های حمل ونقل 
منتقل شوند یا به اصطلاح محل کارشان جابه جا شود تا از این 
طریق کمبودها در حوزه نیروی انســانی جبران شود.« معاون 
شــهردار تهران تأکید کرد:  »هم اکنون 56هزار نیروی رسمی، 
قرارداد مستقیم، هادیان و خدمات اداری داریم و 3هزار و 500 
نفر بازنشسته شده اند و تصمیمی هم برای جذب نیرو نداریم.« 

معاون برنامه ریزی، توســعه ســرمایه انســانی و امور شورای 
شــهرداری تهران همچنین درباره وضعیت آتش نشانان گفت: 
»قطعا درحوزه مســکن این افراد در اولویت هستند. عملیات 
شناسایی زمین و مقدمات برای ساخت فراهم شده و ان شاءالله 
اتفاق های خوبی در این راستا محقق خواهد شد. در زمینه حقوق 
هم حتی الامکان ترمیم ها صورت گرفــت، ولی چون این افراد 
نیروهای رسمی اند، افزایش یک پایه حقوق و پرداخت فوق العاده 
آنطور که باید و شاید انجام نشد و دوستان سازمان استخدامی 

قول مساعد داده اند که این مشکل را حل کنند.« 

میثم مظفر
رئیس کمیته بودجه شورای شهر تهران

 بــر اســاس آنچــه اعــام شــده، چنــدده 
میلیــارد تومــان از هزینه هــای جــاری بــا 
ایجــاد خزانــه واحــد بیــن ســازمان ها و 
شــرکت ها کاهش یافته و بــه پروژه های 
عمرانی اختصــاص یافته اســت. افتتاح 
شــماره حســاب طبــق قانــون بایــد بــه 
تصویــب شــورا برســد. بــا افتتــاح ایــن 
خزانه واحد، از بسیاری انحرافات بودجه  

سازمان ها جلوگیری خواهد شد.

نقل قول خبر

عدد خبر

گپ

معاون هماهنگی و ارزیابی امور مناطق 
ســازمان مدیریــت پســماند شــهرداری 
تهــران از جمــع آوری ۵۴۶تــن پســماند 
در مســیر ۱۰کیلومتــری جامانــدگان 
اربعیــن حســینی)ع( خبــر داد. شــادی 
مالکــی گفــت: »از ابتــدا تاش شــد که 
پسماند » تر و خشــک« به صورت مجزا 
جمع  آوری شوند. برای همین، از میدان 
امــام حســین)ع( تــا حــرم عبدالعظیــم 
حسنی۳۳۶ تنُ پسماند خشک و ۲۱۰تنُ 

پسماند تر جمع آوری شد.
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حاجیآبادجابهجامیشود
یکی از محله های کوچک تر نزدیک امین آباد، حاجی آباد نام دارد که فرســودگی زیاد خانه ها و 
شرایط خاص آنها باعث شده تا مدیران شهری تصمیم به جابه جایی کامل آن بگیرند. با مذاکرات 
میان مدیریت شهری تهران با بنیاد مسکن انقلاب اسلامی تصمیم گرفته شده است که در نزدیکی 
حاجی آباد آپارتمان هایی ساخته شــوند و اهالی به آن انتقال پیدا کنند. در این طرح به ازای هر 
مترمربع خانه در حاجی آباد، یک ونیم مترمربع آپارتمان استاندارد داده می شود. هزینه ساخت 

نیز از محل اعتبارات بنیاد مسکن تامین خواهد شد. مراحل قانونی این پروژه در حال انجام است.

مکث

مهدی شریفیان
مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و 

مشارکت های مردمی شهرداری
با همکاری شــهرداری منطقــه۲۰ یکی از 
بزرگ ترین پروژه های تجاری و مســکونی 
پایتخــت پــس از ۱۰ســال رفــع تصــرف و 
بــه چرخــه دارایی هــای شــهرداری تهــران 
بازگردانــده شــد. پــروژه »خلیج فــارس« 
در فضایی به مســاحت ۱۰هــزار مترمربع 
در خیابان شــهیدرجایی اســت که با اخذ 
لیدستور از مراجع قضایی رفع تصرف شد.
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شهردار منطقه۴ از ادامه ارائه خدمات در 
مسیر پیاده روی اربعین خبر داد و گفت: 
»با پایان اربعین حسینی، کارگران خدوم 
این منطقه مســیرهای تردد را پاکسازی 
کردند.« محمدرضا پوریافــر گفت: »با 
برنامه ریزی منظم ۲۵کارگر و سرپرست 
خدوم در ۳شیفت وظیفه پاکسازی تمام 
مدت و شــارع حولــی را به صورت کمکی 
برعهده داشــتند. متــراژ تقریبــی رفت و 
روب ۵۰هــزار مترمربع بــود کــه کارگران 

منطقه۴ انجام دادند.«

۵0هزار 
مترمربع


